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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján írásbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani 

Az írásbeli választ igénylő kérdés címzettje: Szalay-Bobrovniczky Kristóf, honvédelmi miniszter

Az írásbeli választ igénylő kérdés címe: "Miért lehetetlen kilépni a Magyar Honvédségből két és
fél éve? (És igen, fontos a béke, de most a kérdésekre válaszoljon legyen szíves!)" 

Tisztelt Miniszter Úr!

A 24.hu portálon megjelent „Szinte lehetetlen kilépni a magyar hadseregből a két és fél éve tartó
röghöz kötés miatt„ című cikk leírja, hogy a Magyar Honvédségnél a felmondási tilalom lassan már
két és fél éve, 2020 áprilisától tart.

„2020 április eleje óta nem mondhatnak fel a katonák, még azokat sem engedik távozni, akiknek
időközben lejárt a szerződésük. Csak parancsnoki engedéllyel válthatnának, de a fluktuáció miatt
szintre senkit sem engednek el. 

Sokan  már  nagyon  várták  a  Magyar  Honvédségben,  hogy  eljöjjön  a  június:  akkor  járt  le  a
koronavírus-járvány  miatt  elrendelt  egészségügyi  veszélyhelyzet,  ami  addig  megakadályozta  az
állomány  tagjainak,  hogy  szabadon  elhagyhassák  a  fegyveres  testületet,  mivel  számukra  a
veszélyhelyzet  egyben  felmondási  tilalmat  is  jelent.  Ahogy  közeledett  a  nyár,  úgy  lettek  egyre
optimistábbak  a  váltani  kívánó  katonák  és  honvédelmi  alkalmazottak:  a  koronavírus-járvány
lecsengett, az egészségügyi korlátozó intézkedéseket feloldották.

Május  végén  azonban  szertefoszlottak  a  kilépéshez  fűzött  reményeik,  amikor  a  kormánypárti
kétharmad  egy  alaptörvény-módosítás  keretében  lehetővé  tette,  hogy  a  kormány  „szomszédos
országban fennálló fegyveres konfliktus, háborús helyzet vagy humanitárius katasztrófa” esetén is
elrendelhet veszélyhelyzetet,  amit az alkotmánymódosítás kihirdetése napján meg is tett.  Ezúttal
még  azt  sem lehet  tudni,  hogy  a  különleges  jogrend  meddig  tart,  mert  azt  határozatlan  ideig
rendelték el.”

 



 
Kérdezem Önt (És igen, fontos a béke, de most a kérdésekre válaszoljon legyen szíves! ):

1. Miért lehetetlen kilépni a Magyar Honvédségből két és fél éve?
2. Meddig akarják röghöz kötni a Honvédségből elvágyódó katonákat és honvédelmi 

alkalmazottakat?
 

Budapest, 2022. szeptember 14.
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Dr. Vadai Ágnes
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